
Zpráva o činnosti Výkonného výboru  
Ústeckého krajského šachového svazu  

na Konferenci ÚKŠS dne 13. 2. 2025  
 

Vážení delegáti, členové Výkonného výboru Ústeckého krajského šachového svazu 
(VV ÚKŠS), členové revizní komise, hosté. Dovolte mi, abych Vás seznámil s činností VV ÚKŠS 
v uplynulém období od poslední Konference ÚKŠS, která se konala 26. 3. 2024 v Mostě, 
a protože dnešní konference je volební, vyzvednu některé výraznější události i za celé volební 
období od 18. února 2022 do dnešního dne.  

Na Konferenci Ústeckého krajského šachového svazu (ÚKŠS) v roce 2022 byl na tříleté 
volební období zvolen 5ti členný výkonný výbor ve složení František Chaloupka - předseda, 
Petr Horák – místopředseda a hospodář a členové VV Vladimír Hadraba (předseda TMK), Jiří 
Kalužný (předseda KM) a Jiří Křivský (předseda STK a KR). V průběhu roku na svou funkci 
rezignoval Jiří Křivský, a tak na konferenci v r. 2023 byl z funkce uvolněn a do výkonného 
výboru byli zvoleni 2 noví členové – Petr Bureš (předseda STK) a Drahomír Krásný (předseda 
KR), tím se počet členů VV navýšil na 6. Petr Bureš na svou funkci rezignoval, a tak 
na konferenci v r. 2023 byl do výkonného výboru zvolen Lukáš Herich (předseda STK). V tomto 
složení VV ÚKŠS pracoval celý rok. Na dnešní konferenci budeme volit předsedu, 
místopředsedu a členy do VV ÚKŠS, a členy RK, kteří již po změně Stanov ŠSČR budou mít 4letý 
mandát. Jako jeden z důležitých úkolů do příštího období považuji pokračovat v „omlazovacím 
procesu“ funkcionářů ÚKŠS tak, aby bylo úspěšně propojeno mládí se zkušeností.  

Výbor se mezi konferencemi sešel celkem na 5 schůzích, a to 23. dubna v Teplicích, 
25. června v Chomutově, 3. října opět v Chomutově, 5. prosince v Teplicích a 20. ledna 2025 
v Žatci. Kromě jednání na schůzích byli členové VV ve stálém kontaktu elektronicky, kdy bylo 
nutné řadu záležitostí řešit průběžně. Účast členů na schůzích i při elektronickém řešení 
záležitostí byla řádná, za přínos pro řízení ÚKŠS považuji pravidelnou účast zástupce Revizní 
komise ÚKŠS na každé schůzi VV. Zápisy z jednotlivých schůzí jsou k dispozici na webových 
stránkách ÚKŠS. Zde považuji za vhodné vzpomenout, že na počátku volebního období se VV 
ÚKŠS potýkal s celou řadou nesplněných úkolů, restů a neřešených záležitostí, převzatých 
od předchozího vedení. Velmi dobrou společnou činností se VV ÚKŠS podařilo všechny resty 
i nedostatky vyřešit tak, že v současné době zbývá dořešit pouze jednu pohledávku z dřívější 
doby (jedná se o úhradu části pohledávky ÚKŠS vůči Milanu Maščákovi ve výši 17.985 Kč), 
což považuji za úspěch činnosti celého VV ÚKŠS.   

VV ÚKŠS se při své činnosti zabýval především řízením celého ÚKŠS i jeho jednotlivých 
komisí. Zprávy o činnosti jednotlivých komisí, včetně krátkého zhodnocení hospodaření, jsou 
součástí podkladových materiálů a přednesou je zástupci jednotlivých komisí. Všechny komise 
dokázaly plnit akce zařazené do termínového kalendáře ÚKŠS. K rozšíření a zkvalitnění činnosti 
zejména v oblasti mládeže přispělo i získání finančních dotací z Ústeckého kraje, na čemž má 
významnou zásluhu Vláďa Hadraba. Kromě pravidelných dotací na trenérskou činnost, letní 
soustředění a tréninkové kempy mládeže dokázal zajistit i dotace na Zimní olympiádu dětí 
a mládeže v letech 2023 a 2025, celkově dokázal od Ústeckého kraje pro ÚKŠS za celé volební 
období zajistit dotace ve výši téměř 230 tis. Kč.  

I v minulém roce pokračoval nárůst členské základny. Za uplynulý rok jsme dokázali 
navýšit počet aktivních členů na 677, což je oproti loňskému roku navýšení o dalších 
31 aktivních členů (bez individuálních), kdy za předchozí rok byl nárůst členské základny 
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o 67 aktivních členů.  Největší nárůst členské základny v loňském roce vykazuje SK Děčín 
(18 členů), Šachový klub Teplice (6 členů) a TJ Sokol Údlice stejně jako ŠK Spartak Ústí 
nad Labem 5 členů. V porovnání s členskou základnou ŠSČR jsme za celé volební období podíl 
našeho kraje navýšili ze 4,3 % na 4,8 %, což svědčí především o dobré činnosti s mládeží 
a zájmu o šachy v našem kraji.  

 V soutěžích dospělých i mládeže jsme se již stabilně vrátili na předcovidovou úroveň. 
V Krajském přeboru družstev po dlouhé 10leté odmlce již tři sezóny máme zastoupení v 1. lize, 
4 naše družstva stabilně hrají 2. ligu, letos poprvé Šachový klub Teplice, i v krajských přeborech 
družstev jsme se dostali na standardní obsazení soutěží, kde věřím, že počet družstev 
především v nižších soutěžích se ještě bude zvyšovat.  

V soutěži jednotlivců Vlastimil Sejkora z SK Děčín opět potvrdil svou úroveň a obhájil 
titul přeborníka ČR v šachu v kategorii seniorů 65+. Krajským přeborníkem v klasickém šachu, 
rapid šachu i bleskovém šachu se shodně stal Gustav Brejník z ŠK Slavoj Litoměřice. V kategorii 
žen se krajskou přebornicí v klasickém šachu a rapid šachu stala Marie Bažantová z Šachového 
klubu Teplice a v bleskovém šachu Michaela Šaffová z TJ Sokol Litvínov-Lom. Věřme, 
že zejména turnaj v klasickém šachu si našel již pevné místo v termínovém kalendáři a bude 
i patřičně obsazován větším počtem účastníků.  

U mládeže nás Nikita Filindash z ŠK Slavoj Litoměřice reprezentoval v Itálii na MS 
kadetů do 12 let. Na ME mládeže v Praze náš kraj reprezentovali Linda Slívová (ŠK Teplice), 
Vladimír Veverka, Jan Řeháček (oba ŠK Spartak Ústí n. L.), Petr Mikoláš (TJ Klášterec n. O) 
a Nikita Filindash.  

Komise mládeže pravidelně organizuje krajské přebory mládeže družstev i jednotlivců, 
hojně navštěvovaný seriál Grand Prix, přebory školních družstev a snaží se podporovat 
zavedení šachu do škol.  

Trenérsko-metodická komise se věnuje přípravě mládeže jak organizovanými akcemi 
(letní soustředění, kempy), tak i individuálním tréninkem těch nejlepších mladých šachistů.  

Komise mládeže i Trenérsko-metodická komise se kromě své pravidelné bohaté 
činnosti věnovaly i přípravě krajských reprezentantů mládeže, kteří se účastní 
celorepublikových soutěží, v loňském roce i ME v Praze. Proběhla i příprava na Olympiádu dětí 
a mládeže, která proběhla ve Frýdku Místku ve dnech 26.-31. ledna 2025. Na této olympiádě 
jsme obsadili všechny 4 kategorie a v kat. H14 se Martinu Michaelovi Mikulkovi z ŠK Spartak 
Ústí n. L. podařil husarský kousek, kdy způsobem „start – cíl“ ve své kategorii zvítězil a stal 
se tak se všemi poctami zlatým olympionikem. Nutno hned dodat, že to byla jediná zlatá 
medaile, kterou Ústecký kraj na této olympiádě získal, což doufám, že Ústecký kraj řádně ocení 

při přidělování dotací na rozvoj sportovní mládeže na další období.       

Více o činnosti jednotlivých komisí v jejich zprávách o činnosti.  

Celkově lze hodnocení jednotlivých komisí hodnotit velmi dobře, šachová činnost 
našeho KŠS je rozmanitá a převážně s velmi dobrou účastí, zejména v mládežnických akcích. 
Členům jednotlivých komisí bych tímto chtěl poděkovat za jejich nezištnou činnost při řízení 
jednotlivých sekcí.  

V roce 2024 se uskutečnily Olympijské hry, kdy jejich malá replika – Olympijský festival 
– byla Olympijským výborem ČR organizována ve stejném období u Mosteckého jezera. 
Součástí tohoto festivalu byly i šachy a přípravu, a po celé období této akce od 26. 7. 2024 
do 11. 8. 2024 propagaci šachového sportu pro velký počet zájemců obětavě a velmi dobře 
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organizačně zajišťovali manželé Körschnerovi a Veverkovi z ŠK Most, za což jim patří velké 
poděkování celého vedení ÚKŠS.   

Co se týká legislativní části činnosti ÚKŠS, krajské vedení i této oblasti věnuje patřičnou 
pozornost, plní zákonné všechny a řadí se mezi většinu oddílů ŠSČR, která je v této záležitosti 
hodnocena kladně, tj. bez snižování dotace pro vedení krajských šachových svazů (KŠS). Ne tak 
dobrá je však situace u šachových oddílů ÚKŠS. I po dvou letech upozornění na nedostatky 
v evidenci ve spolkovém rejstříku je stále 12 oddílů, které si neplní zákonné povinnosti ohledně 
zveřejňování určitých listin. Jedná se zejména o zveřejňování rozhodnutí o statutárním orgánu 
a výročních účetních závěrek.   

V minulém roce pokračovala spolupráce s vedením Moravskoslezského KŠS, zejména 
na úrovni účasti předsedů obou KŠS na jednotlivých akcí, kdy jsem se v Polsku zúčastnil setkání 
zástupců 4 krajů. MKŠS je v současné době nejpočetnější KŠS s nejlepší strukturou šachových 
škol a organizací řady významných turnajů a šachových akcí na národní i nadnárodní úrovni. 
I nedávno ukončená ODM v šachu v pořadatelství vedení MKŠS pod taktovkou jejího 
předsedy, Jiřího Nováka, byla organizována na mimořádně vysoké úrovni. V této spolupráci 
bych chtěl pokračovat, neboť je řada věcí, které můžeme přenést i do ÚKŠS. Jednou z takových 
aktivit je odměňování osob – jubilantů při dožití určitého životního jubilea a kteří se výrazným 
způsobem účastnili na vedení KŠS nebo svého oddílu. Na dnešní konferenci jsme již k takové 
první slavnostní akci přistoupili.  

Trvale za velmi dobrou považuji spolupráci našeho KŠS s vedením ŠSČR. V orgánech 
ŠSČR ve své účasti pokračuje 5 našich členů – Jiří Kalužný v Komisi mládeže, Vladimír Hadraba 
v Trenérské komisi, Pavel Chrz v Sportovně technické komisi, Václav Veverka v Komisi rodičů 
a Zdeněk Kaplan v Etické komisi. V loňském roce jsme zajistili účast našich delegátů 
na Konferenci ŠSČR dne 27. 4. 2024 ve Skalském Dvoře. Jako předseda ÚKŠS jsem se v Brně 
29. září 2024 zúčastnil jednání vedení ŠSČR s vedením jednotlivých KŠS, závěry z Konference 
ŠSČR i brněnského jednání byly projednány na schůzi VV ÚKŠS. Neformální rozhovory 
s předsedou ŠSČR v případě potřeby probíhají v průběhu celého roku.  

Jednou z hlavních oblastí naší činnosti je financování. Zde se budu opakovat tím, 
že musím ocenit velice dobrou rozpočtovou odpovědnost při rozpočtování jednotlivých akcí 
a činností a čerpání rozpočtu ze strany vedení ÚKŠS a jednotlivých komisí. Celkově 
při plánované ztrátě 46.690 Kč bylo dosaženo přebytku 76.189,38  Kč, tj. rozdíl 
celkem +122.879,38 Kč. Více se o rozpočtu zmíní ve svých zprávách hospodář ÚKŠS 
a předsedové jednotlivých komisí.  

Při hodnocení je nutné zmínit i věci, které se nepodařily provést nebo dotáhnout 
do konce. Osobně považuji za nesplněné své osobní předsevzetí věnovat více pozornosti 
jednotlivým oddílům, zajímat se o jejich problémy a prokazovat součinnost pro jejich 
odstraňování. Nedošlo ani k možnosti proškolení oddílových funkcionářů, což přislíbilo vedení 
ŠSČR a jehož potřebu jsem vyzdvihl i na zářijovém setkání vedení ŠSČR s vedením jednotlivých 
KŠS. Generační problém především ze zdravotních důvodů se projevil na konci tohoto 
volebního období přímo i ve VV ÚKŠS, i přes zapojení dvou mladších členů do činnosti VV. 

Nedostatečná je platební morálka některých oddílů ohledně plateb faktur vystavených 
ÚKŠS za vklady do soutěží a pokuty za „hříchy“ ze soutěží ukončených. V termínu splatnosti 
tyto faktury nezaplatilo celkem 6 oddílů, i přes upomínku do 31.12.2024 nebyla uhrazena 
faktura na částku 1.500 Kč ze strany ŠK Slavie Děčín (po urgencích byla zaplacena v lednu 
2025). To koresponduje i s dodržováním termínů při přihlašování oddílů do jednotlivých 
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krajských soutěží a odevzdávání soupisek. Zjevně bude nutné zpřísnit represivní opatření, 
která by pomohla ke zlepšení daného stavu.  

Ještě nepříjemnější, a nejen pro liknavě postupující oddíly, ale kvůli dobrému jménu 
i pro celý krajský svaz, je špatná platební morálka některých krajských oddílů s úhradou faktur 
vydaných ŠSČR za členské příspěvky a účast v soutěžích organizovaných přímo ŠSČR. Po lhůtě 
splatnosti faktur, aktuálně k 31. 12. 2024 Šachový klub Teplice dlužil celkem 27.128 Kč 
za 2 vystavené faktury a ŠK Spartak Ústí nad Labem 6.966 Kč za 1 vystavenou fakturu. 
I na minulé Konferenci ÚKŠS jsem upozornil, že neplacení faktur za členské příspěvky může 
dovést až k zneaktivnění celého oddílu a tím mu znemožnit účast jeho členů v jakýchkoli 
soutěžích organizovaných ŠSČR, potažmo i ÚKŠS. V případě Šachového klubu Teplice se tomu 
tak v roce 2023 již stalo, bohužel je vidět, že výše uvedené oddíly si z toho ponaučení nevzaly 
a riskují jejich zneaktivnění, lze předpokládat, že na delší dobu, než tomu bylo v historicky 
prvním případě.  

Na závěr bych chtěl poděkovat členům VV ÚKŠS i jednotlivých komisí za jejich celoroční 
činnost, kdy zejména v oblasti mládeže a její metodické přípravy byl odveden velký kus práce 
s velmi kvalitními výsledky. I v soutěžích dospělých se nám v plné míře podařilo navázat 
na předcovidovou úroveň. Také hospodaření našeho ÚKŠS bylo v uplynulém roce velmi dobré, 
což je příslibem pro další rozvoj krajského šachového hnutí. Poděkování patří i krajské revizní 
komisi, která svou činností do značné míry přispívá k průhledné a úspěšné činnosti našeho KŠS 
a s její pomocí jsme dali do pořádku evidenci majetku. A protože na dnešní konferenci končí 
mandát členů VV i RK, chtěl bych jim poděkovat za jejich činnost v průběhu celého volebního 
období. V neposlední řadě bych chtěl poděkovat i všem krajským oddílům za jejich činnost 
a účast na krajských akcích, čímž v podstatě tvoří i činnost našeho krajského svazu. Velké 
poděkování patří i vedení ŠSČR za jeho podporu a chtěl bych celé vedení ŠSČR ujistit, 
že chceme a budeme v této úspěšné spolupráci pokračovat.  

Jak jsem i ve své zprávě uvedl, přes veškeré problémy, které nám současná turbulentní 
doba přináší, jsme společně dokázali rozšířit a zkvalitnit naši činnost. Přeji novému výkonnému 
výboru a nové revizní komisi ÚKŠS, které budou dnes zvoleny, aby se jim podařilo v této 
činnosti úspěšně pokračovat.  
 
Děkuji Vám všem za pozornost a přeji pevné zdraví a mnoho zdaru do příštího období.  
 
Ing. František Chaloupka  
Předseda VV ÚKŠS  
 
Projednáno na 96. schůzi VV ÚKŠS dne 20. ledna 2025,  
doplněno o aktuální informace po tomto termínu. 
 
 
 


